
1 
 

Protokół 

z obrad Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy 
Trąbki Wielkie. 

z dnia  05 czerwca 2020 roku 

Rozpoczęcie obrad – godz. 12:00 

Zakończenie obrad – godz. 13:15 

Posiedzenie zwołano na podstawie art. 15zzx ustawy z dnia 2 marca 2020r. o szczególnych 

rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, 

innych chorób zakaźnych oraz wywoływanych nimi sytuacji kryzysowych ( tekst jednolity 

Dz.U. z 2020 poz. 374 z późń. zm.). 

Komisja odbyła się za pomocą połączenia internetowego. Posiedzenie otworzył 

Przewodniczący Komisji Ekonomicznej Radny Marian Płotka. W posiedzeniu ponadto 

uczestniczy: Wójt Gminy Błażej Konkol. 

Przewodniczący Komisji na podstawie listy obecności poinformował, że cały skład Rady jest 

obecny. Ustawowy skład Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy 

Trąbki Wielkie wynosi 9 radnych. Listy obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do 

protokołu. 

Przewodniczący Komisji odczytał porządek posiedzenia: 

1. Rozpatrzenie pisma NR  WZP.GN.6845.5.2020 z dnia 19.02.2020r. dotyczącego wniosku Pana 

Jana Torbicki w sprawie przedłużenia umowy dzierżawy działki rolnej. 

2. Zapoznanie się z treścią wniosku z dnia 10.03.2020r. w sprawie nadania nazwy ulic – 

zastanowienie się nad propozycją.  

3. Działalność Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 2019 roku.  

4. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy w 2019r.  

5. Analiza naliczania i egzekwowania opłaty adiacenckiej i planistycznej w gminie w 2019r.  

6. Zapoznanie się z treścią udzielonej przez Urząd Gminy Trąbki Wielkie odpowiedzi na wniosek 

mieszkańców w sprawie uruchomienia linii autobusowej Ełganowo – Gdańsk  

7. Zapoznanie się z treścią udzielonej Przez ZGKiM w Trąbkach Wielkich odpowiedzi Pani Marcie 

Grzesiuk Sołtysowi wsi Klępin w sprawie pozyskania środków z Funduszu Ochrony Gruntów 

Rolnych na modernizację drogi Sobowidz – Klępiny;  

8. Zapoznanie się z treścią pisma z dnia 17 kwietnia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

przeprowadzonej kompleksowej kontroli gminy Trąbki Wielkie ; 



2 
 

9. Zapoznanie się z treścią pisma Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z dnia 17.03.2020r. w sprawie 

podjęcia kroków w celu ograniczenia skutków przewidywanej recesji i strat najmniejszych 

uczestników rynku. 

10. Zapoznanie się z treścią pism z dnia 20 marca 2020r. przedstawicieli przedsiębiorców z 

województwa pomorskiego w sprawie podjęcia w trybie pilnym działań zmierzających do 

ochrony mikro, małych i średnich i dużych przedsiębiorstw przed skutkami wynikającymi z 

zagrożenia koronowirusem ( COVID-19). / Pismo z dnia 20 marca 2020r., 19.03.2020r. 

18.03.2020r./ 

11. Zapoznanie się ze wspólnym apelem i pismem  organizacji Pracodawców Województwa 

Pomorskiego – Sztabu Kryzysowego Pomorskich Przedsiębiorców   z dnia 19 marca 2020r.   

12. Zapoznanie się z apelem Pomorskiego Stowarzyszenia Przewoźników Drogowych z dnia 18 marca 

2020r. dotyczącego poboru podatku od środków transportu  

13. Zapoznanie się z treścią pisma Pomorskiej Izby Rzemieślniczej Małych i Średnich Przedsiębiorców  

w sprawie podjęcia działań dotyczących zwolnienia z podatku od nieruchomości na część 2020r. ; 

14.  Zapoznanie się z treścią pisma z dnia 06.03.3030r. Starosty Powiatu Gdańskiego w sprawie 

przekazanego wykazu poniesionych kosztów na budynek „nowej” szkoły w Warczu; 

15. Zapoznanie się z informacją graficzną w sprawie utworzonej Parafii Ełganowo; 

16. Zapoznanie się z informacją Zarządu Dróg Wojewódzkich w Gdańsku z dnia 16.04.2020r. 

dotyczącej modernizacji DW 226 oraz budowy chodnika w m. Błotnia,  

17. Zapoznanie się z treścią pisma z dnia 27 kwietnia 2020, Nr. GO.700.35.2020 dotyczący terminu 

przedłożenia „ Analizy stanu gospodarki odpadami komunalnymi za rok 2019”  

18. Zapoznanie się z pismem z dnia 13.05.2020r. dotyczącego propozycją porozumienia w sprawie 

rozliczeń w okresie stanu epidemii.  

19. Zapoznanie się z treścią pisma Urzędu Marszałkowskiego Województwa Pomorskiego z dnia 5 

maja 2020r. dot. Zmian w organizacji ruchu drogowego na drodze wojewódzkiej nr 222 w 

Gołębiewku, Kleszczewie i Trąbkach Wielkich.  

20. Zapoznanie się z opracowaniem stanu technicznego budynku świetlicy w Klępinach. 

21. Wolne wnioski. 

 

Ad  1. Rozpatrzenie pisma NR  WZP.GN.6845.5.2020 z dnia 19.02.2020r. dotyczącego wniosku Pana 

Jana Torbicki w sprawie przedłużenia umowy dzierżawy działki rolnej. 

Przewodniczący komisji przedstawił w/w wniosek.  

Na powyższy temat wywiązała się dyskusja w trakcie której Wójt Gminy zaproponował, aby przedłużyć 

umowę dzierżawy z wnioskodawcą.  
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Członkowie komisji wspólnie pozytywnie opiniują wniosek.  

Ad 2. Zapoznanie się z treścią wniosku z dnia 10.03.2020r. w sprawie nadania nazwy ulic – 

zastanowienie się nad propozycją.  

Przewodniczący komisji - zaproponował, aby temat ten został przesłany do Rady Sołeckiej w Trąbkach 

Wielkich celem ustalenia nazewnictwa przedmiotowych ulic. 

Przewodniczący Rady Gminy – zwrócił uwagę, że zadekretował to tylko do wiadomości na posiedzenie 

komisji ekonomicznej, aby członkowie komisji zastanowili się, czy nadać nazwy tym ulicom bohaterów 

niepodległości, czy może ktoś ma inną propozycję. Chciałby, aby Radni ukierunkowali nazewnictwo 

tych ulic. 

Radna Wioleta Frydrych – podała, że skonsultowała się w tej sprawie z pracownikiem działu 

zagospodarowania przestrzennego Panią Izabelą Węgrzyńską.  Propozycja jest taka,  aby Rada określiła 

sposób nadawania nazw tym ulicą. Na jedną ulice przypadają nieraz 2, 3 działki i teraz należy ustalić, 

czy przyjąć jedną nazwę, czy kilka.  

/ Z przyczyn technicznych nie było słychać Radnej Wiolety Frydrych/   

Przewodniczący Komisji – zaproponował, aby temat ten przełożyć na kolejne posiedzenie komisji, kiedy 

radni będą mieli posiedzenie już w sali konferencyjnej urzędu gminy.  

Radny Grzegorz Żukowski – zaproponował, aby przekazać wniosek do szkoły, aby młodzież wzięła w 

tym udział i może niech młodzież zaproponuje nazwę tych ulic.  

Wójt Gminy – przyznał, że pomysł jest dobry, ale uważa, że należy młodzież ukierunkować co do 

samych nazw ulic. Może iść w kierunku takim, że mamy 100 lecie odzyskania niepodległości i poprosić 

młodzież, aby zaproponowali nazwy ulic związanych z odzyskaniem niepodległości. 

Radny Selka – proponuje, aby tradycyjnie skierować wniosek najpierw do rady sołeckiej a kolejno rada 

gminy zweryfikuje propozycję rady sołeckiej.  

Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, że Radna  Wioleta Frydrych właśnie skontaktowała się z 

nim telefonicznie i poinformowała, że w sprawie tej poczyniła pewne już działania związane z tym 

nazewnictwem. Dodał, że Radni wiedzą o który teren chodzi, że jest tam nietypowy rozkład/układ 

podziału tych gruntów – promienisty i kulowy. Wymagało to ustalenia z osobą merytoryczną w jaki 

sposób nazwać te ulice. Radna Wioleta Frydrych rozmawiała z pracownikiem zagospodarowania 

przestrzennego i propozycja jest taka, aby te promienie słońca od środka miały jedną nazwę a te wokół 

tzw. kuliste, miały też  inną nazwę. Ponadto propozycja padła taka, aby  ulice nazwać osobami 

zasłużonymi z naszego terenu. Kolejno przyznał, że pomysł aby włączyć w to młodzież, to też bardzo 

dobra propozycja.    

Ad 3. Działalność Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 2019 roku.  

/Referuje Pan Karol Kozak – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej/  

/ Do posiedzenia dołączył Pan Karol Kozak Kierownik ZGKiM/ 
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Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej - przedstawił sprawozdanie z działalności 

ZGKiM w Trąbkach Wielkich w 2019r. ujęte w prezentacji, która została wysłana e-mailem do radnych. 

(załącznik do protokołu). 

Członkowie komisji zapoznali się ze w/w sprawozdaniem.  

Ad 4. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy w 2019r.  

Przewodniczący komisji -zaproponował, aby analizę dokonać na komisji wspólnej. 

Przewodniczący Rady Gminy -poparł powyższą propozycję. Zaproponował, aby najpóźniej dokonać tej 

analizy  15 lub  16 czerwca 2020r. dokładny termin zostanie podany w terminie późniejszym.  

Na temat terminu posiedzenia wywiązała się dyskusja w trakcie której ustalono, że komisji wspólna 

odbędzie się 16 czerwca 2020r.  

Ad 5. Analiza naliczania i egzekwowania opłaty adiacenckiej i planistycznej w gminie w 2019r.  

/Referuje Pani Izabela Węgrzyńska i Pani Anna Krempa/ 

Pani Izabela Węgrzyńska – odczytała informację w sprawie naliczania opłaty adiacenckiej i planistycznej 

w 2019r. /Załącznik do protokołu/  

Pani Anna Krempa – przedstawiła informację w sprawie egzekwowania opłat planistycznych i 

alianckich (załącznik do protokołu)  

Ad 6. Zapoznanie się z treścią udzielonej przez Urząd Gminy Trąbki Wielkie odpowiedzi na wniosek 

mieszkańców w sprawie uruchomienia linii autobusowej Ełganowo – Gdańsk  

Przewodniczący Komisji – przedstawił treść w/w pisma.  

Wójt Gminy – poinformował, że w czasie pandemii wszystko stanęło. Najprawdopodobniej w połowie 

roku wrócimy do tematu. Jest propozycja, aby BUS, który jeździ z Drzewiny na Trąbki Wielkie zajeżdżał 

do Kleszczewa górnego na rondo i potem jechał w kierunku Trąbek Wielkich.  

Członkowie komisji zapoznali się z treścią w/w pisma.  

Ad 7. Zapoznanie się z treścią udzielonej Przez ZGKiM w Trąbkach Wielkich odpowiedzi Pani 

Marcie Grzesiuk Sołtysowi wsi Klępin w sprawie pozyskania środków z Funduszu Ochrony Gruntów 

Rolnych na modernizację drogi Sobowidz – Klępiny;  

Przewodniczący Komisji – przedstawił treść w/w pisma.  

Członkowie komisji - zapoznali się z treścią w/w pisma. 

Ad 8. Zapoznanie się z treścią pisma z dnia 17 kwietnia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

przeprowadzonej kompleksowej kontroli gminy Trąbki Wielkie; 

Przewodniczący Komisji – przedstawił treść w/w pisma.  
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Wójt Gminy – poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa dokonuje kontroli w Gminie  raz na 

cztery lata. Taka kontrola się odbyła. Co do zasady kontrola nie wyszła źle. Protokół pokontrolny jest 

dostępny dla wszystkich na stronie Gminy można się z jego treścią zapoznać.  

Członkowie komisji zapoznali się z treścią w/w pisma. Pytań nie zgłoszono. 

Ad 9. Zapoznanie się z treścią pisma Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z dnia 17.03.2020r. w sprawie 

podjęcia kroków w celu ograniczenia skutków przewidywanej recesji i strat najmniejszych 

uczestników rynku. 

Przewodniczący Komisji – przedstawił treść w/w pisma.  

Wójt Gminy -  podał, że pomoc jest z różnych źródeł. Jeżeli chodzi o nasz samorząd gminy, to rada 

podjęła uchwałę w zakresie umorzenia podatku dla przedsiębiorców.   

Członkowie komisji zapoznali się z treścią w/w pisma. 

 

Kolejno Przewodniczący Komisji  podał, że skan materiałów na posiedzenie Radni otrzymali wcześniej. 

Zapytał, czy członkowie komisji zapoznali się z treścią pism ujętych w porządku posiedzenia od punktu 

nr 10 do nr 14 i czy są pytania do tych pism. 

Pytań nie zgłoszono. Zaproponował, aby przejść do punktu 15 dzisiejszego porządku obrad. 

Członkowie komisji  nie zgłosili sprzeciwu. 

 

Ad 10. Zapoznanie się z treścią pism z dnia 20 marca 2020r. przedstawicieli przedsiębiorców z 

województwa pomorskiego w sprawie podjęcia w trybie pilnym działań zmierzających do ochrony 

mikro, małych i średnich i dużych przedsiębiorstw przed skutkami wynikającymi z zagrożenia 

koronowirusem ( COVID-19). / Pismo z dnia 20 marca 2020r., 19.03.2020r. 18.03.2020r./ 

Członkowie komisji zapoznali się z treścią w/w pisma. 

Ad 11. Zapoznanie się ze wspólnym apelem i pismem  organizacji Pracodawców Województwa 

Pomorskiego – Sztabu Kryzysowego Pomorskich Przedsiębiorców   z dnia 19 marca 2020r.   

Członkowie komisji zapoznali się z treścią w/w pisma. 

Ad 12. Zapoznanie się z apelem Pomorskiego Stowarzyszenia Przewoźników Drogowych z dnia 18 

marca 2020r. dotyczącego poboru podatku od środków transportu  

Członkowie komisji zapoznali się z treścią w/w pisma. 

Ad 13. Zapoznanie się z treścią pisma Pomorskiej Izby Rzemieślniczej Małych i Średnich 

Przedsiębiorców  w sprawie podjęcia działań dotyczących zwolnienia z podatku od nieruchomości na 

część 2020r. ; 

Członkowie komisji zapoznali się z treścią w/w pisma. 
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Ad 14.  Zapoznanie się z treścią pisma z dnia 06.03.3030r. Starosty Powiatu Gdańskiego w sprawie 

przekazanego wykazu poniesionych kosztów na budynek „nowej” szkoły w Warczu; 

Członkowie komisji zapoznali się z treścią w/w pisma. 

Ad 15. Zapoznanie się z informacją graficzną w sprawie utworzonej Parafii Ełganowo; 

Członkowie komisji zapoznali się powyższą informacją. 

Wójt Gminy – poinformował, że nowa Parafia jest utworzona kosztem trzech innych parafii. Jest 

wyznaczony nowy proboszcz, który również zwrócił się o przekazanie części gruntów z przekazaniem 

na parking przykościelny. Teren ten jest terenem Gminnym. Wójt myśli, że nie ma przeciwskazań, aby  

teren został przekazany. Zaproponował, że na najbliższej komisji pokaże radnym o który teren chodzi. 

Na koniec swojej wypowiedzi dodał, że Gmina ze swojej strony pomogła Proboszczowi z wytyczeniem 

granic nowej Parafii. Teraz może Proboszcz działać. Dodał, że decyzja o podziale należy do decyzji władz 

kościelnych.   

Na powyższy temat wywiązała się dyskusja w trakcie której stwierdzono, że  radni nie są władni, aby 

rozstrzygać o granicach parafii.  

Ad 16. Zapoznanie się z informacją Zarządu Dróg Wojewódzkich w Gdańsku z dnia 16.04.2020r. 

dotyczącej modernizacji DW 226 oraz budowy chodnika w m. Błotnia,  

Przewodniczący Komisji – przedstawił treść w/w pisma.  

Wójt Gminy – temat modernizacji dróg wojewódzkich na terenie naszej Gminy jest aktualny.                           

Droga Nr 226 i Nr 233 to są dwie drogi wojewódzkie, przebiegające po terenie Gminy. Wykonana jest 

dokumentacja techniczna na wymianę nawierzchni na odcinku od Mierzeszyna do miejscowości 

Błotna, Olszanka. Były również zamiary inwestycyjne drogi nr 233 na odcinku od ronda w Kleszczewie 

w kierunku Mierzeszyna. Wójt jednak nie wie, czy będzie odcinek ten w tym roku robiony. Kolejno 

dodał, że jeżeli chodzi o budowę chodników w miejscowości Błotnia, to myśli, że Zarząd Dróg 

Wojewódzkich będzie chciał partycypacji Gminy w tym zakresie.  

Członkowie komisji zapoznali się z treścią w/w pisma. 

Ad 17. Zapoznanie się z treścią pisma z dnia 27 kwietnia 2020, Nr. GO.700.35.2020 dotyczący 

terminu przedłożenia „ Analizy stanu gospodarki odpadami komunalnymi za rok 2019” . 

Przewodniczący Komisji – przedstawił treść w/w pisma.  

Członkowie komisji zapoznali się z treścią w/w pisma. 

Ad 18. Zapoznanie się z pismem Firmy „Meteobus” z dnia 13.05.2020r. dotyczącego propozycji 

porozumienia w sprawie rozliczeń w okresie stanu epidemii.  

Przewodniczący Komisji – przedstawił treść w/w pisma.  

Wójt Gminy – poinformował, że firma zajmuje się dowozem dzieci do szkół. Z uwagi na to, że  zajęcia 

w szkołach się nie odbywały, Firma ta, złożyła propozycję renegocjacji umowy dowozu dzieci do szkół.  
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Zaznaczył, że dzisiaj już wiemy, że zajęć do końca czerwca w szkołach nie będzie i na pewno Gmina nie 

będzie płaciła za niewykonywaną usługę.  

Członkowie komisji zapoznali się z treścią w/w pisma. 

Ad 19. Zapoznanie się z treścią pisma Urzędu Marszałkowskiego Województwa Pomorskiego z dnia 

5 maja 2020r. dot. Zmian w organizacji ruchu drogowego na drodze wojewódzkiej nr 222 w 

Gołębiewku, Kleszczewie i Trąbkach Wielkich.  

Przewodniczący Komisji – przedstawił treść w/w pisma.  

Wójt Gminy – zwrócił uwagę, że większość rzeczy dotyczących usprawnienia ruchu na drogach 

wojewódzkich Zarząd Dróg Wojewódzkich scala na samorządy gminne. Progi zwalniające prędkość na 

drodze wojewódzkiej nie powstaną.  

Członkowie komisji zapoznali się z treścią w/w pisma. 

Ad 20. Zapoznanie się z opracowaniem stanu technicznego budynku świetlicy w Klępinach. 

Przewodniczący komisji – poinformował, że opracowanie jest do wglądu w biurze rady. Można się z 

projektem tym zapoznać. 

Ad 21. Wolne wnioski. 

Grzegorz Żukowski – przypomniał, że mieszkańcy Gołębiewka zgłaszali potrzebę zamontowania przy 

drodze wojewódzkiej tablicy, która będzie wskazywała przekroczoną prędkość. Zapytał, czy jest 

możliwość porozmawiania z Zarządem Dróg Wojewódzkich i zamontowanie na skrzyżowaniu w 

Gołębiewie Wielkim od strony Trąbek Wielkich automatycznego systemu świetlnego, podobnie jak ma 

Straszyn. Systemu, który odczuwa prędkość jadących samochodów i podczas przekraczania prędkości 

automatycznie ulega zmianie światło zielone na czerwone.   

Wójt Gminy – podał, że można zapytać, na pewno Zarząd Dróg Wojewódzkich będzie chciał scedować 

to na Gminę. Dodał, że obecnie na skrzyżowaniu w Gołębiewie Wielkim jest zamontowany inny system. 

Jest zamontowany tam czujnik, który przełącza światła jak jedzie pojazd od strony Ełganowa. 

Oczywiście o automatycznym systemie włączania się czerwonego światła przy przekraczaniu 

dozwolonej prędkości możemy popytać. Wójt nie wie ile taki system kosztuje.   

Radny Jan Selka – przyznał, że taki system o którym mówi Radny Grzegorz Żukowski  jest dobrym 

rozwiązaniem. Uważa, że w tego typu sytuacjach nie ważne są koszty a najważniejsze jest zdrowie.  

Radny Michał Studziński – poinformował, że  rozmawiał z kierowcą PKS Gdańsk, który mówił, że 

uruchomiona została nowa linia Skarszewy – Gdańsk. Autobus podobno jeździ przez Pawłowo,  

Postołowo, Graniczna Wieś, Ełganowo, Sobowidz, Pruszcz Gdański. Może należy zapytać, czy faktycznie 

ta linia została uruchomiona i jeżeli tak, to może należy porozmawiać z PKS Starogard Gdański.  

Wywiązała się dyskusja w sprawie bezpieczeństwa na drodze na terenie Gminy w trakcie dyskusji 

Radny Jan Selka poinformował, że od ulicy Jodłowej w kierunku Trąbek Wielkich na całym odcinku gdzie 

jest szlak pieszo rowerowy jest dozwolona prędkość 90/h i nie jest to ujęte jako teren zabudowany i 

na odcinku tym osoby włączające się do ruchu maja z tym problem.   
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Przewodniczący komisji – podziękował wszystkim za czynny udział w komisji i zamknął 

posiedzenie. 

 

Protokolant:         Przewodniczący KEiRG     

  K. Czyż          M. Płotka 

 


